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...از میان خبر ها
عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی

  32 سال آینده از پیرترین جوامع 
فعلی پیرتر خواهیم بود 

هیئت  عضو  و  عالمی  نیسی جامعه شناس  مسعود  دکتر 
علمی دانشگاه علامه طباطبایی در میزگرد جمعیتی که  با 
موضوع »خانواده و چالش جمعیتی« در خبرگزاری فارس 
برگزار شد، ضمن اشاره به این که   32 سال آینده از پیرترین 
جوامع فعلی پیرتر خواهیم بود، گفت: نرخ باروری در بهترین 
حالت در کشور 1.9 است که زیر نرخ جانشینی محسوب 
می شود و تا 32 سال آینده متوسط سن جامعه ما از پیرترین 
جوامع فعلی بیشتر خواهد بود و اگر فرض کنیم مشکلات 
اقتصادی کنونی ادامه یابد، مشکل پیری به مشکلات کشور 
اضافه خواهد شد و بحران عجیبی پیش خواهد آمد. به گزارش 
این خبرگزاری، عضو هیئت علمی دانشگاه علامه طباطبایی 
ادامه داد: اگر در برخی کشورهای اروپایی صحبت از پیری 
جمعیتی می شود، وضعیت بیکاری و معیشت در این کشورها 
بهتر از ایران است، بنابراین اگر مشکل پیری به مشکلات ایران 
اضافه شود، چنان مشکلات در هم تنیده ای به وجود خواهد 
آمد که شاید قابل حل نباشد، بنابراین باید از هم اکنون به فکر 
سالمندی جمعیت آینده ایران باشیم.عالمی تصریح کرد: 
برخی می گویند باید از سالمندی فعال صحبت کنیم، آن ها 
ظاهراً به دنبال این هستند که ابتدا کشور سالمند شود و بعد 
به این فکر کنیم که چگونه این سالمندان فعال شوند. این که 
سیاست سالمندی فعال را پیش ببریم مشکل ساز نیست اما 
این که تنها سیاست ما بر این مسئله متمرکز شود، محل اشکال 
است. وی  با بیان این که چهار سال از ابلاغ سیاست های 
جمعیتی توسط مقام معظم رهبری می گذرد، افزود: با وجود 
این اقدام محسوسی از سوی دستگاه ها برای عملی شدن این 

سیاست ها مشاهده نمی شود.

امروز پایان فرصت ثبت نام آزمون 
استخدامی آموزش و پرورش

در  ثبت نام  گفت: مهلت  سنجش  سازمان  عالی  مشاور 
آزمون استخدامی 9 دستگاه اجرایی پایان امشب دوشنبه 
به پایان می رسد. همچنین تغییراتی در رشته محل های 
آموزش وپرورش ایجاد شده است. حسین توکلی با اشاره 
به این که مهلت ثبت نام در آزمون استخدامی 9 دستگاه 
اجرایی  امشب به پایان می رسد، اظهار کرد: فرصت ثبت نام 
به هیچ عنوان تمدید نمی شود .  در این آزمون 18 هزار و 
207 نفر در 9 دستگاه اجرایی جذب خواهند شد که از 
این تعداد 15 هزار نفر در وزارت آموزش و پرورش جذب 

می شوند.

...اخبار
تسویه بدهی بیمه تکمیلی 

بازنشستگان

مدیرعامل سازمان تامین اجتماعی از تسویه بدهی مربوط به 
بیمه تکمیلی بازنشستگان خبر داد و گفت: در حال رایزنی و 
پیگیری برای اجرایی شدن پرداخت بخشی از مطالبات تامین 
اجتماعی از دولت هستیم. نوربخش در خصوص بدهی به 
بیمه آتیه سازان حافظ به مهرافزود: در ابتدای امسال مبلغی از 
هزینه های بیمه تکمیلی درمان بازنشستگان تامین اجتماعی 
را که به بیمه آتیه سازان حافظ بدهکار بودیم، تسویه کردیم و 
هم اکنون مشکلی در این خصوص وجود ندارد، البته در سال 
قبل نیز خدمات در بخش های تکمیل درمان به این افراد به 
طور کامل ارائه شد و خللی وجود نداشت. مدیرعامل سازمان 
تامین اجتماعی همچنین در خصوص پرداخت بخشی از 
بدهی های دولت نیز گفت: براساس رایزنی و پیگیری های 
انجام شده با وزارت اقتصاد و سازمان مدیریت و برنامه ریزی 
و همچنین بانک مرکزی، به دنبال این هستیم که بتوانیم 
بندهای قانونی بودجه 97 را اجرایی کنیم که امیدواریم در 
خرداد عملیاتی شود.به گفته وی ، بخشی از مطالبات در قالب 
تهاتر ، بخشی اوراق و بخشی نیز به صورت پرداخت نقدی 
انجام خواهد شد و در مجموع قرار است 50 هزار میلیارد 

تومان از بدهی های سازمان پرداخت شود.
نوربخش در خصوص افزایش حقوق بازنشستگان طی 
امسال نیز گفت: در سال گذشته 52 هزار میلیارد تومان 
برای مستمری بازنشستگان هزینه شد که امسال با افزایش 
های اعمال شده، ۶1 هزار میلیارد تومان مستمری پرداخت 

خواهیم کرد.

تولیدکنندگان دارو  ما به التفاوت نرخ  ارز 
را از دولت دریافت می کنند

یک نماینده مجلس درخصوص برخی اخبار مبنی بر 
گرانی دارو به دلیل افزایش نرخ ارز توضیحاتی ارائه 
کرد و گفت: بر اساس اقــدام سازمان برنامه و بودجه، 
نباید دارو گران شود تا فشاری به مردم وارد نشود. به 
گزارش تسنیم، منوچهر جمالی سوسفی   اظهار کرد: 
دولــت با توجه به بــالا رفتن نــرخ ارز تصمیم گرفت به 
کالاهای اساسی و دارو ما به التفاوت نرخ ارز را پرداخت 
کند تا واردکنندگان یا تولیدکنندگانی که ماده اولیه 
ادامــه  وی  نشوند.  مواجه  مشکلی  با  کنند،  می  وارد 
داد: با پیگیری های صورت گرفته از سازمان برنامه و 
بودجه و سازمان غذا و دارو دریافتیم که واردکنندگان 
و تولیدکنندگانی که مستندات خود را به سازمان غذا و 
دارو ارائه می دهند، ما به التفاوت نرخ  ارز را دریافت می 

کنند. به این ترتیب گرانی دارو نخواهیم داشت.  

 مجازات قاچاقچیان مواد مخدر 
باید سنگین تر شود

رئیس پلیس انتظامی تهران گفت: باید مجازات قاچاقچیان مواد مخدر سنگین تر شود. به گزارش مهر، سردار رحیمی گفت: متاسفانه یکی از مشکلاتی 
که در حوزه مبارزه با مواد مخدر وجود دارد، نبود تناسب بین جرم و مجازات است. سردار رحیمی توضیح داد: با توجه به تاثیرات بسیار منفی قاچاقچیان 
بزرگ مواد مخدر بر جامعه، نیروی جوان و خانواده ها، باید مجازات های آن ها بسیار سنگین تر شود.

در حالی که از دسترسی 7 دقیقه ای سخن گفته می شود، سخنگوی 
ستاد مبارزه با مواد مخدر مدعی شد

افزایش زمان دسترسی به مواد مخدربه 30 دقیقه   
ــرداد ســال گذشته بــود که سخنگوی  دانــش پــور- م
ای  برنامه  در  مجلس  قضایی  و  حقوقی  کمیسیون 
تلویزیونی وقتی صحبت از دسترسی راحت به مواد 
مخدر شد به نقل ازرئیس قوه قضاییه گفت: شخص 
آیت ا... لاریجانی فرمودند دسترسی به مواد مخدر 
از خرید یک بسته سبزی هم آسان تر است. به گفته 
حجت الاسلام حسن نوروزی ستاد مبارزه با موادمخدر 
بودجه هزار میلیارد تومانی دارد و به همین دلیل باید 
اقدامات پیشگیرانه، درمانی و صیانتی را در موضوع 
اعتیاد و مبارزه با مواد مخدر انجام دهد اما دسترسی 
به مواد مخدر آن گونه آسان است که به گفته رئیس 
قوه قضاییه دسترسی به مواد مخدر از خرید یک بسته 
سبزی هم آسان  تر است . نوروزی ادامه داد: قبلا زمان 
دسترسی به مواد مخدر 15 دقیقه بود و امروز 7 دقیقه 
شده است. پس باید جواب داد که آیا اقدامات ما در 
این بخش مؤثر بــوده اســت؟ اگر مؤثر بود باید زمان 
دسترسی به مواد مخدر به 5 یا ۶ ساعت می رسید. با 
پرس و جویی کوتاه بین جوانان یا کسانی که  به نوعی 
ــد به راحتی می تــوان به  با مــواد مخدر سرو کار دارن
اظهارات  رئیس قوه قضاییه رسید و این که دسترسی 
به مواد مخدر در کشور واقعا مانند تهیه سبزی راحت 
و در کمترین زمان ممکن است. حمید، نوجوانی 17 
ساله در یکی از مناطق مرکزی شهر تهران است. او 
معتقد است که خرید یک بسته مواد مخدر از شیشه تا 
تریاک یا هروئین یک دقیقه بیشتر زمان نمی برد. به 
گفته او ساقی های مواد مخدر تقریبا در تمام بوستان 
ها حضور دارند . حتی برخی از آن ها خرید وفروش 
اینترنتی دارند یا گاهی از طریق شماره هایی که دارند 

می توان به آن ها سفارش داد و پول را اینترنتی واریز 
و خیلی زود مواد را دریافت کرد. وی خاطرنشان کرد: 
به نظر من دسترسی به مواد مخدر بیش از آن که دقیقه 

ای باشد لحظه ای است.

دسترسی به مواد مخدر 30 تا 45 دقیقه!	 
ــت کــه سخنگوی ستاد  ــارات در حالی اس ــه ــن اظ ای
مبارزه با مواد مخدر اعلام کرده است زمان دسترسی 
به موادمخدر در ایــران بین 30 تا 45 دقیقه است. 
پرویز افشار البته اگر چه معتقد است که دسترسی 
به موادمخدر در ایران خیلی سخت نیست اما تاکید 
دارد: طبق آمارهای به دست آمده از استان های کشور، 
زمان دسترسی به موادمخدر حداکثر بین 30 تا 45 
دقیقه است. وی گفت: بر اساس گزارش های رسیده 
تعداد معتادان کشور افزایشی نداشته و تنها بر تعداد 
معتادان متجاهر آن هم به این علت که از چند ماده 
مخدر از جمله مواد صنعتی استفاده می کنند، افزوده 
شده است و این افراد با این شیوه مصرف زودتر به کف 

خیابان می روند.

...حج 
 اعزام 43 هزار زائر مدینه اول از 27 تیر تا 19 مرداد

43 هــزار زائــر ایرانی بــرای سفر به حج تمتع، مدینه اول هستند 
که اعزام آن ها از 27 تیر آغاز و تا 19 مرداد ادامه دارد. به گزارش 
فارس،  بر اساس اعلام سازمان حج و زیارت، در حج تمتع امسال 
85 هزار و 200 زائر از کشورمان به عربستان اعزام می شوند که 43 
هزار زائر مدینه اول و بیش از 42 هزار نفر نیز مدینه بعد هستند. با 
توجه به مشخص شدن زمان پروازهای مدینه اول و مدینه بعد، زائران 
باید در بازه زمانی مشخص شده، آمادگی های لازم را برای اعزام 

داشته باشند.

...شاهد 
شهریه و زمان ثبت  نام مدارس شاهد اعلام شد

مدیرکل امور ایثارگران وزارت آموزش و پرورش گفت: خانواده ها می توانند 
با مراجعه به سامانه سجا saja.medu.ir  در مدارس شاهد ثبت نام کنند. 
رزاقی افزود: ثبت نام پایه هفتم از اول تا 14 تیر ، ثبت نام دانش آموزان پایه 
دهم  از 10 تا 24 تیر و ثبت نام میان پایه از اول تا 10 مرداد از طریق سامانه 
انجام می شود. وی با بیان این که امسال شاهد افزایش 10 درصدی شهریه 
خواهیم بود، افزود: شهریه ها در دوره ابتدایی حداقل 380 و حداکثر ۶40 
هزار تومان، در دوره متوسطه اول حداقل 4۶0 و حداکثر 730 هزار تومان و 

در دوره متوسطه دوم حداقل 530 حداکثر 950 هزار تومان است.

...پیوند عضو 
روزانه 10 بیمار نیازمند پیوند عضو در ایران می میرند

  رئیس بیمارستان مسیح دانشوری گفت: هر روز به طور متوسط 10 بیمار 
نیازمند پیوند عضو در کشور به دلیل این که نوبت پیوند به آن ها نمی رسد، 
جان خود را از دست می دهند.به گزارش ایرنا، ولایتی در نشست روز 
ملی اهدای عضو  افزود: این در حالی است که به ازای هر 10 بیماری که 
جان خود را به دلیل نرسیدن عضو پیوندی از دست می دهند، 14 بیمار 
نیازمند پیوند عضو هر روز به شمار بیماران متقاضی پیوند کشور اضافه می 
شوند. ولایتی شمار کسانی را که منتظر عضو پیوندی هستند، 10 هزار 

تن اعلام کرد .

 آغاز حسابرسی کمک های مردمی 
به زلزله زدگان کرمانشاه

ــاه گذشته کرمانشاه که    پــس از زلــزلــه مهیب هفت م
حدود۶00نفر از هموطنانمان در آن جان باختند، کمک 
های قابل توجهی از سوی مردم و برخی نهادها به زلزله 
زدگان اهدا شد. طی چند ماه گذشته و بعد از آرام شدن 
نسبی و هیجانات  فضا ، یک پرسش اساسی همواره نزد 
برخی از مردم مطرح می شد که آیا تمام کمک های مردمی 
به کرمانشاه رسید؟ در این خصوص اظهارنظرهای مختلف و 
اتفاقات متعددی رقم خورد تا این که برخی مقام های قضایی 
نیز در این خصوص مطالبی بیان کردند. اما گزارش خراسان 
از ابلاغیه یک نهاد نظارتی حسابرسی  درباره  این کمک ها 
خبر می دهد که این موضوع را وارد مرحله ای جدی کرده 

است. خبر اختصاصی خراسان حاکی است:
» بر اساس ابلاغیه یک نهاد نظارتی به تعدادی از مدیران 
اجرایی، مراکز اقتصادی و نهادهای اجتماعی، با تقدیر از 
تلاش ها و اقدامات آن ها برای رفع نیازهای ضروری و کمک 
به مردم زلزله زده استان کرمانشاه، از مخاطبان خواسته 
شده است برای اعلام آمار کلیه کمک های نقدی و غیرنقدی 
دریافتی از همکاران، بخش های مربوط و آحاد مردم تا نیمه 
خــرداد اقــدام و در صورت موجود بودن مستنداتی چون 
فیلم، عکس یا امثالهم از روند این اقدامات، آن را نیز ضمیمه 

گزارش خود کنند. «

 هنوز نمی دانیم پول های جمع آوری شده کجا هزینه 	 
شده است

در همین حال عضو شورای شهر سرپل ذهاب با اشاره به 
توقف ساخت وساز خانه های تخریب شده به دلیل نبود 
پول، از مهاجرت 30 درصد مردم پل سرذهاب به کرمانشاه 
خبر داد. سید مجتبی جاسمی در پاسخ به این سوال که 

سرانجام کمک های مردمی برای زلزله زدگان کرمانشاه 
چه شد؟ گفت: از کمک های مالی جمع آوری شده توسط 
مردم تاکنون چیزی به داخل و حتی خارج از شهر ورود نکرده 
است. ما هم متوجه هیچ گونه ساخت  وساز با پول هایی که 
توسط مردم جمع آوری شده است، نشده ایم، همه این ها در 

حد صحبت بوده است.
وی در گفت وگو با ایلنا ادامه داد: البته بخشی از این هزینه ها 
صرف کانکس و چادر شد، اما برخی از زلزله زده ها حتی 
کانکس هم ندارند و در چادر زندگی می کنند. تا به امروز 
گزارشی مبنی بر ساخت و ساز در سرپل ذهاب و روستاهای 
اطراف آن  از طریق کمک های نقدی که چهره های شناخته 
شده از مردم جمع آوری کردند، نداشته ایم. بهتر است اگر 
فعالیتی در این زمینه صورت می گیرد، به ما اعلام کنند تا 
ذهن همه روشن شود که این پول ها کجا هزینه شده است؟ 
جاسمی همچنین تاکید کرد: تا آن جایی که من اطلاع 
دارم هزینه ای برای ساخت و ساز این مناطق با کمک های 
مردمی صرف نشده است، اگر هم شده باید در بخش شهری 
و روستایی اعلام کنند که چند درصد از این پول های جمع 

آوری شده را صرف ساخت خانه کرده اند. 


